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 یگان ویژه جلب محکومان 
و متهمان متواری تشکیل شود

دادستان تهران گفت: مساله جلب متهمان و محکومان 
متواری باید در حوزه انتظامی تهران بزرگ، به عنوان یک 
موضوع اولویت دار م��ورد توجه قرار گیرد. علی صالحی 
در دومین جلسه کمیته استانی نظارت مقامات قضایی 
بر ضابطان دادگس��تری، با اشاره به اینکه اجرای احکام 
محکومان، ثمره فرآیند دادرس��ی و از موجبات صیانت 
از حقوق ش��هروندان و جامعه است، بر ضرورت تسریع 
در تشکیل یگان ویژه جلب محکومان و متهمان متواری 
در سطح تهران تأکید کرد. دادستان تهران ضمن تأکید 
بر اینکه موضوع اجرای احکام جلب صادر شده از نواحی 
دادسرای تهران باید در جلسات هفتگی کمیته های فرعی، 
مستمرا از ضابطان خاص و عام پیگیری شود، دستور داد: با 
اجرای طرح جلب محکومان و متهمان متواری در تهران، 
بای��د هر ماه ۲ طرح، فقط به جلب این قبیل متهمان و 
محکومان اختصاص یابد و نتیجه اقدامات انجام ش��ده 
به دادس��تانی گزارش شود. دادستان تهران همچنین بر 
اهمیت مطالبه گری از دستگاه های متولی به عنوان یک 
رویکرد مؤثر در کاهش جرائم تأکید کرد و افزود: شورای 
پیش��گیری از وقوع جرائم دادستانی تهران موظف است 
تکالیف دس��تگاه های متول��ی در زمینه کاهش جرائم و 
آسیب های اجتماعی را بر اساس قوانین و مقررات موجود، 
اس��تخراج و به دستگاه های ذی ربط ابلاغ و اجرای آن را 
مستمرا پیگیری کند. وی همچنین بر اهمیت تسریع در 
رسیدگی های قضایی، برخورد های بازدارنده، اجرای احکام 
و ضبط اموال ناشی از جرم قاچاقچیان مواد مخدر تأکید 
کرد و افزود: باند های کلان مواد مخدر باید با ایراد ضربه 
اساس��ی به بنیان مالی آنها، متلاشی شده و با شناسایی 
اموال، مستندسازی دقیق و صدور احکام مناسب، بسزای 

اعمال خود برسند. 

ساقی آنلاین مواد مخدر دستگیر شد
رئیس پلی��س مبارزه با مواد مخدر ته��ران بزرگ از 
دس��تگیری یک فروشنده آنلاین گل با ۵ کیلوگرم مواد 
مخدر خبر داد. سرهنگ حسین باباپور در تشریح جزئیات 
این خبر گفت:  پس از کسب خبری مبنی بر توزیع مواد 
روانگردان گل از سوی فردی در فضای مجازی، رسیدگی 
به موضوع به سرعت در دستور کار ماموران پلیس مبارزه 
ب��ا مواد مخ��در تهران بزرگ قرار گرف��ت و آنان با انجام 
تحقیقات خود متوجه ش��دند متهم جزو فروش��ندگان 
سابقه دار است که اقدام به ایجاد کانالی در فضای مجازی 
کرده و مواد مخدر را از این طریق به فروش می رس��اند. 
وی ادامه داد: به دنبال این موضوع کارکنان دایره مبارزه 
با جرائم سایبری پلیس مبارزه با مواد مخدر تهران بزرگ با 
همکاری ماموران پایگاه چهارم این پلیس با انجام اقدامات 
فنی و مهندسی اجتماعی موفق شدند مخفیگاه متهم را در 
یکی از محلات شرق پایتخت شناسایی کنند. پس از آن 
موضوع به مقام قضایی منعکس و مجوزهای لازم برای انجام 
عملیات و دستگیری این فرد دریافت شد. باباپور افزود: در 
ادامه تیم های عملیاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر پس از 
چند ساعت گشت زنی نامحسوس موفق شدند در اقدامی 
غافلگیرانه متهم را در مخفیگاهش دستگیر و در بازرسی 
از مخفیگاه متهم ۵ کیلوگرم مواد روانگردان گل را کشف 
و ضبط کنند. ماموران متهم را نیز دس��تگیر و به همراه 

مواد مکشوفه به مقر پلیس انتقال دادند.  

 ورود واگن های ملی جدید 
تا پایان سال جاری به متروی تهران

رئیس ش��ورای ش��هر ته��ران از ورود واگن های ملی 
جدید تا پایان سال جاری به خطوط متروی تهران خبر 
داد. مهدی چمران در جمع خبرنگاران با تأکید بر اینکه 
شهرداری جایگاه خدمت رسانی و کارمندی را با هم دارد، 
گفت: خدمت رسانی شهرداری همچون سایر دستگاه های 
خدماتی است و برخی بخش ها همواره باز است و ساعت 
ندارد. ممکن است در مسیر خدمت رسانی با تغییر ساعت 
کاری خلل وارد ش��ود. این تصمیمی است که شهرداری 
برای س��اعت کاری گرفته و ما در شورا ساعت را نزدیک 
به ساعت مدنظر دولت در نظر گرفتیم چون فضای شورا 
کارمندی  اس��ت. وی با بی��ان اینکه واگن های مترو باید 
سفارش داده شود تا ساخته شود، افزود: ساخت واگن زمان 
می برد و چیزی نیست که ما تصمیم بگیریم و ۶ ماه بعد 
آماده باشد. مسائل مالی، سیاسی و بین المللی در این زمینه 
اهمیت دارد. از سال ۱۳۹۶ قرارداد واگن ها خاک می خورد 
و ما در این دوره قرارداد را فعال کردیم. وی با اش��اره به 
اینکه اگر مشکلی پیش نیاید تا پایان سال واگن های ملی 
جدید وارد خط خواهند شد که البته در حال حاضر نیز 
در خط پرند تردد می کنند، گفت: ساخت واگن در داخل 
کشور به صرفه نیست اما قطعاتی همچون موتور، محرک 
و دیگر سیستم ها در داخل تهیه شده و ساخت واگن ملی 

می تواند آزمایش خوبی باشد. 

 تبریک خلاقانه روز خبرنگار 
در فضای شهری

س��ازمان زیباسازی ش��هرداری تهران در آستانه روز 
خبرنگار اقدام به نصب بنرهایی در محدوده  دفتر رسانه ها 
با موضوع تبریک این روز به اصحاب رسانه کرد؛ اقدامی 
قابل توجه و تحسین برانگیز که در راستای ارج نهادن به 
صاحبان قلم و مقام خبرنگار و اهالی رسانه صورت گرفته و 
شامل روزنامه ها و خبرگزاری ها مستقر در سطح شهر تهران 
می شود. ۱7 مرداد سالروز شهادت محمود صارمی خبرنگار 
خبرگزاری جمهوری اسلامی ایران توسط تروریست های 
طالبان در شهر مزار شریف افغانستان به عنوان روز خبرنگار 

نامگذاری شده است.

گ�روه اجتماعی: آمارها حکای��ت از آن دارد با افزایش نرخ 
جرایم رانندگی که از تیر امسال اجرایی شده، میزان تخلفات 
رانندگی طی این مدت کوتاه ۱۹ درصد کاهش یافته است؛ 
موضوعی که بی تردید منجر به کاهش تصادفات می شود. با 
انتشار خبر افزایش جرایم رانندگی خیلی ها نسبت به چنین 
تصمیمی خرده گرفتند ام��ا نتایج این رویکرد که با هدف 
تمکین رانندگان به قوانین و مقررات بود، در حال نمایان شدن 
است، چرا که سطح تخلفات به دلیل جلوگیری از رفتارهای 
پرخطر رانندگی کاهش یافته و این یعنی نفع جمعی. وقتی 
قوانین راهنمایی و رانندگی از سوی رانندگان رعایت شود، 
نه تنها جریمه نمی شوند، بلکه به دلیل رعایت اصول رانندگی 
و به دنبال آن کاهش میزان تصادفات، شاهد کاهش صدمات 
جانی و مالی خواهیم بود؛ موضوعی که در گفته های رئیس 
پلیس راهور ناجا نیز مش��خص اس��ت. به گفته وی هدف 
از  افزای��ش نرخ جرایم رانندگی بازدارندگی و جلوگیری از 
رفتارهای پرخطر رانندگان است. سردار سیدتیمور حسینی 
دیروز با اشاره به آغاز اجرای نرخ جرایم رانندگی از ۲۳ تیر 
امس��ال گفت: در این مدت میزان اعم��ال قانون رانندگان 
متخلف نس��بت به مدت مش��ابه سال گذش��ته ۱۹ درصد 
کاهش داشته که نشان دهنده کاهش تخلفات است. وی در 
نشست خبری با تبریک روز خبرنگار، رسانه را مهم ترین حلقه 
 اتصال دستگاه های اجرایی با مردم دانست و گفت: نبود رسانه 
تلاش دستگاه ها را بی اثر می کند و از 
اثرگذاری برنامه ها می کاهد. وی به 
دستاوردهای پلیس راهور اشاره کرد 
و گفت: خوشبختانه در نیمه نخست 

امسال شاهد کاهش تصادفات 
و تلفات جاده ای بودیم. 

بر اس��اس گزارش جدید پزشکی قانونی معادل 7.۸ درصد 
کاهش جان باختگان ناش��ی از تصادفات را نس��بت به سال 
گذشته داشتیم که نتیجه تلاش همه دستگاه ها بوده است. 

س��ردار حسینی کارهای جزیره ای را برای کاستن از 
حوادث جاده ای بی اثر دانست و افزود: همکاری 

بین دستگاه ها نشان داد می توان ناهنجاری 
را مدیریت و کنترل کرد. وی به موضوع 
نقل و انتقال خودرو اشاره کرد و گفت: 
با اقداماتی که انجام ش��د، دیگر شاهد 
پشت نوبتی و صف در این بخش نیستیم 
و فرآین��د تعویض پلاک از زمان آغاز تا 

پایان کار به ۳۰ دقیقه کاهش یافته است. 
به گفته وی، پلیس در تلاش اس��ت همین 

میزان نیز کاهش یابد، زیرا راحتی مردم اولویت 
پلیس است و پلیس وظیفه خود می داند بهترین خدمات 

را به مردم ارائه دهد.
کاهش تخلفات رانندگی پس  ■

از اصلاح نرخ جرایم
رئیس پلیس راهور به اصلاح 
نرخ جرایم رانندگی اشاره کرد و 
گفت: این موضوع از تیر امسال 
اجرایی شده و باید به صراحت 
گفت در همین مدت کوتاه تاثیر 
خود را نشان داده است. وی ادامه داد: 
پس از تغییر نرخ جریمه ها از ۲۳ تیر 

تا امروز میزان اعمال قانون نس��بت 
به مدت مش��ابه س��ال گذشته 
۱۹ درصد کاهش داشته 
که نش��ان دهنده 

کاهش تخلفات اس��ت. حس��ینی به پویش »نه به تخلف و 
نه به جریمه« اشاره کرد و گفت: پلیس از کاهش تخلف و 
کاهش جریمه استقبال می کند و به دنبال کاهش هرگونه 
حوادث ناشی از همین تخلفات است. وی به کاهش 
کد جرایم از ۱۹۱ مورد به ۱۸۳ مورد در ابلاغیه 
جدید اشاره کرد و  گفت: سقف جرایم نیز 
از ۲ میلی��ون تومان به ۵ میلیون تومان 
رس��ید که پس از عبور از س��قف مورد 
نظر، خودرو مش��مول توقیف می شود. 
وی  همچنین به طرح ترافیک  برای  ایام  
اربعین حسینی اشاره کرد و گفت: تمام 
تدابیر مورد نیاز برای تردد روان تر زائران 
پیش بینی  ش��ده اس��ت که البته نیازمند 
همراهی مردم است.  رئیس پلیس راهور بار دیگر 
بر استفاده از وسایل نقلیه شخصی برای ایام اربعین تاکید 
کرد و گفت: باور داریم موفقیت پلیس در ماموریت های خود 
علاوه بر همراهی بین دستگاهی، نیازمند حمایت رسانه هاست. 
وی با بیان اینکه پلیس راهور یکی از دستگاه های دارای ارتباط 
مستقیم با مردم و جامعه است، گفت: رسانه یکی از بازوان 

پلیس برای اجرای ماموریت خود است. 
سردار حسینی همچنین به شرکت ها و نهادهایی اشاره 
ک��رد که با نش��ان 
آنها از وسایل نقلیه 
اس��تفاده می شود و 
در این باره گفت: این 
مجموعه ه��ا دارای تکالیف و 
مسؤولیت قانونی اجتماعی هستند 
که باید پاسخگو باش��ند. در ادامه وی 
به سکوهای اینترنتی دارای وسایل نقلیه 
گس��ترده اش��اره کرد و افزود: بزودی به 
این مجموعه ها پرداخته خواهد ش��د و 
مس��ؤولیت های اجتماعی آنان در حوزه 
ترافیک تعیین تکلیف می شود. حسینی به 
ادامه مطالبات در حوزه ایمنی خودرو نیز اشاره 
کرد و گفت: همچنان این مساله مطالبه ما از 
تمام مجموعه تصمیم گیرنده  خودروسازان 
اس��ت. رئیس پلی��س راهور گف��ت: طبق 
تحقیقات تخصصی پلیس، مهم ترین مشکل 
در خودروهای داخلی کیفیت پایین و استحکام 

بدنه خودرو است.
وی در ادامه با اشاره به گفت وگوی 

اخیر خود با ایسنا پیرامون پیشنهاد به دولت برای انتخاب 
وزرای صمت و راه گفت: انتظار پلیس از دولت چهاردهم این 
اس��ت که در انتخاب وزرایی که می توانند نقش کلیدی در 
ساماندهی ترافیک و کاهش سوانح داشته باشند، دقت لازم را 
به کار گیرد. وزرای صمت، کشور و راه و شهرسازی جزو افرادی 
هس��تند که اگر دغدغه کاهش تصادفات رانندگی و تلفات 
 ناشی از آن را داشته باشند، در این حوزه می توانیم بخوبی 

عمل کنیم.
حس��ینی درباره فرار رانندگان از صحنه تصادفات جانی 
ه��م گفت: مهم ترین دلیل ف��رار اف��راد از صحنه تصادف، 
ترس اس��ت اما باید بگویم موارد بسیاری بوده است که فرد 
از صحن��ه تصادف فرار کرده اما پلیس او را شناس��ایی و به 
مراجع قضایی معرفی کرده اس��ت. وی درباره کمین پلیس 
در جاده ها نیز گفت: بنای ما در پلیس راهور این اس��ت که 
اصلا ماموران کمین نکنند، اینکه مامور ما با خودروی راهور 
و سه پایه دوربین در کنار جاده یا راه می ایستد، دیگر کمین 
نیس��ت. به نظرم در برخی موارد باید به تعریف درس��تی از 
کلمه کمین برسیم. رئیس پلیس راهور فراجا درباره اینکه 
آیا پلیس راهور در زمینه کش��ف حجاب وظیفه ای دارد یا 
خیر هم گفت: مقوله طرح عفاف و حجاب به تمام یگان ها و 
پلیس های تخصصی ابلاغ شده است و پلیس راهور هم در 

این زمینه مسؤولیت دارد.
رئیس پلیس راهور فراجا در پاس��خ به پرسش��ی درباره 
افزایش حجم ترافیک در تهران و چرایی آن نیز گفت: موضوع 
ترافیک همان طور که بارها گفته ام، ناشی از بی نظمی است. 
تغییر جهت های بی دلیلی و ناگهانی، پارک دوبل، تخلفات 
س��اکن و... وج��ود دارد و همین موضوع م��ردم را ناراحت 
می کند. در کشورهای توسعه یافته نیز ترافیک وجود دارد اما 
بی نظمی وجود ندارد. مردم از بی نظمی در ترافیک بیش��تر 
ناراحت و عصبانی می شوند. درباره ترافیک تهران هم یکی 
از دلایل، بی نظمی است. طبق آمارهای ما در روزهای اخیر 
تردد افزایش چندانی نداش��ته و مانند قبل بوده است. حالا 
ممکن است فعالیت های عمرانی و گرمای هوا و... هم سبب 
کندی آن شده باشد. وی همچنین از افتتاح مرکز آزمایش 
تصادفات در آینده نزدیک خبر داد و گفت: این مرکز می تواند 
مقاومت خودروها در برابر تصادفات را ارزیابی کند که بسیار 
مهم است. البته مسؤولیت آن با پلیس نیست. وی همچنین 
در پاسخ به پرسشی درباره نظر رئیس جمهور مبنی بر مجاز 
شدن واردات خودروهای دست دوم خارجی گف�ت: ممنوعیت 
ش��ماره گذاری خودروهای دست دوم موضوعی است که از 
سوی قانون به ما ابلاغ شده و ما طبق قانون پیش می رویم.

تخلفات رانندگی پس از اصلاح نرخ جریمه ها در کمتر از یک ماه ۱9 درصد کاهش یافت

ترمز تخلفات رانندگی
رئیس پلیس راهور: آمار جان باختگان حوادث جاده ای امسال نسبت به سال گذشته ۷.8 درصد کاهش یافته است

در فاصله کمتر از ۲۰ روز تا اربعین حس��ینی، عملیات 
اربعین ۱۴۰۳ به طور رسمی آغاز شد. »برنامه های اربعین 
از اول صفر/ سه شنبه ۱۶ مرداد با شعار اربعین طریق الاقصی 
آغاز شد«؛ این را سیدمجید میراحمدی، دبیر ستاد مرکزی 
اربعین گفت. همزمان با ماه صفر، ۱۸ کمیته ستاد مرکزی 
اربعین برنامه های خود را برای برپایی راهپیمایی باش��کوه 
اربعی��ن آغاز کردند. از س��ویی مجی��د نامجو، دبیر کمیته 
اسکان و تغذیه ستاد اربعین نیز با اشاره به اینکه موکب های 
مردمی به مرور فعالیت خود را آغاز می کنند، می گوید: »از 
ده��م صفر همه موکب ها در ایران و عراق خدمات رس��انی 
خواهند کرد«. سال گذشته با وجود آغاز به کار برنامه های 
اربعین از اول صفر، بسیاری از کمیته ها فعالیت خود را ۱۰ 
روز با تأخیر آغاز کردند. امسال به دلیل افزایش دما و شلوغی 
مرزها در روزهای منتهی به اربعین، ستاد اربعین از زائران 
خواسته »سفر خود را زودتر آغاز کنند و قبل از اربعین به 
کشور بازگردند«. عراق هم از امروز عملیات اربعین را آغاز 

کرده اما موکب های پذیرایی را 
یک هفته قبل از اربعین )۲۹ 

مرداد( برپا می کند.
ایجاد موکب های دانش آموزی  ■

ویژه اربعین در شهرهای مرزی
در  چ��ه  دانش آم��وزان 
داخل کش��ور و چه مرزهای 
جن��وب و غرب کش��ور برای 
خدمات رسانی به زائران اربعین 

دست به کار می شوند. دبیرکل اتحادیه انجمن های اسلامی 
دانش آم��وزی با بی��ان اینکه اردوهای تابس��تانی با عنوان 
طلایه داران در اس��تان ها برگزار می ش��ود، گفت: بر اساس 
برنامه ریزی ها باید ۶۴ اردو برگزار شود. اسماعیل جانعلی پور 
در نشستی با موضوع تبیین برنامه های اتحادیه انجمن های 
اسلامی دانش آموزی با بیان اینکه مجموعه انجمن اسلامی 
دانش آم��وزان به دنبال رویداد نیس��ت بلکه همه برنامه ها 

براساس طرحی برای پرداختن 
به مضمون ها و موضوعات قابل 
توجه اس��ت، اف��زود: اربعین 
ی��ک فرصت تربیتی اس��ت؛ 
پی��اده روی اربعین یک اتفاق 
مبارک اس��ت که در ۲ دهه 
اخی��ر رخ داده اس��ت. وی با 
بیان اینکه موکب هایی برای 
دانش آموزان در مرزهایی که 
تردد زوار وجود دارد، در نظر گرفته شده است اظهار کرد: 

در این موکب ها به دانش آموزان خدمت رسانی می شود. 
جانعلی پور با بیان اینکه مجموعه هیات های انصارالمهدی 
ویژه دانش آموزان اس��ت ک��ه می توانن��د در این هیات ها 
برنامه هایی داش��ته باشند، ادامه داد: اردوهای دانش آموزی 
با رعایت همه اصول فنی و بهداش��تی انجام می ش��ود تا از 
بیماری هایی از جمله س��رخک جلوگیری شود. وی با بیان 

اینکه تدارک اردوی اربعین در استان هایی که برنامه ریزی 
کرده اند با رعایت اصول فنی مناسب انجام می شود، گفت: 
اردوهای تابس��تانی با عنوان طلایه داران در استان ها انجام 
می ش��ود که براس��اس برنامه ریزی ه��ای اتحادیه باید  ۶۴ 
اردو برگ��زار ش��ود. دبیرکل اتحادیه انجمن های اس��لامی 
دانش آموزی با بیان اینکه اردوی زیارتی اربعین برای برخی 
استان ها در نظر گرفته شده است، اظهار کرد: این تابستان 
یک تابس��تان تشکیلاتی و معرفتی با اردوی طلایه داران و 
اردوهای مناسبتی از جمله اربعین است اما تمرکز ما بیشتر 

بر اردوهای تابستانی است. 
جانعلی پور با بیان اینکه همچنین برنامه هایی با عنوان 
»لشکر فرشتگان« و »همکلاسی آسمانی« برای دانش آموزان 
دختر و پسر درنظر گرفته شده که سالانه یک بار دانش آموزان 
را به سفر مشهد اعزام می کنیم و سال گذشته نیز برگزار شد، 
اظهار کرد: امسال با حضور هزار دانش آموز دختر و کمتر از 

هزار دانش آموز پسر این اردو برگزار می شود.

با آنکه جمهوری اسلامی در ۳ جبهه مقابله، پیشگیری و 
درمان مواد مخدر مبارزه می کند و در جبهه مبارزه بیشترین 
میزان کشف را به خود اختصاص داده است اما به گفته قائم مقام 
ستاد مواد مخدر، تغییر الگوی مصرف و اینکه اکنون بیش از 
یکهزار و ۱۸۰ نوع ماده مخدر در دنیا در دسترس قرار دارد، 
تمام معادلات را تغییر داده است، هر چند نیروی انتظامی در 
مبارزه بی امان با مواد مخدر لحظه ای تردید نمی کند و برای 
از پا درآوردن سوداگران مرگ لحظه ای درنگ ندارد. علیرضا 
کاظمی گفت: دستاوردهای جمهوری اسلامی ایران در مقابله با 
مواد مخدر به اندازه ای است که حتی برای دشمن غیرقابل انکار 

است. وی در نشست با اصحاب رسانه به مناسبت روز خبرنگار 
ضمن تبریک این روز و با یاد از سنگربانان حوزه خبر در میدان 
نبرد حق علیه باطل در غزه، افزود: رسانه امروز نقش اول در 
فرهنگ سازی و تمدن سازی دارد و تبیین عقاید و تغییر باورها 

و رفتار از طریق رسانه انجام می شود. 
کاظم��ی با بی��ان اینکه نمی ش��ود به حوزه آس��یب های 
اجتماعی صرفا نگاه دس��تگاهی داش��ت، افزود: رهبر معظم 
انقلاب آسیب های اجتماعی را مهم ترین دغدغه می دانند که 
نشان دهنده جایگاه آسیب ها در جریان جامعه است. به گفته 
او، طبق تحقیقات س��ازمان ملل، موضوع اعتیاد در کنار فقر، 

سلاح کشتارجمعی و بحران محیط زیست مهم ترین آسیب 
جهانی است و ایران در جوار مرکز تولید مواد مخدر قرار دارد 
و همین مساله جایگاه ایران را به سطح ویژه می رساند. کاظمی 
با اشاره به سود سرشار و عظیم اقتصاد مخدر گفت: سود حاصل 
از این تجارت به اندازه ای است که قاچاقچیان هیچ وقت از آن 
نگذشته و دست نمی کشند. قائم مقام ستاد مبارزه با مواد مخدر 
تصریح کرد: جمهوری اسلامی در ۳ جبهه مقابله، پیشگیری 
و درمان مبارزه می کند و در جبهه مبارزه بیش��ترین میزان 
کش��ف مواد مخدر را به خود اختصاص داده است. وی  ادامه 
 داد: جمهوری اسلامی در هر حوزه مقابله، درمان و پیشگیری 

که بخش فرهنگی و علمی مهم ترین عنصر آن است، بیشترین 
و بالاترین سطح دستاوردها را داشته و اتفاقات بسیار بزرگی را 
رقم  زده است. قائم مقام ستاد مبارزه با مواد مخدر گفت: امروز 
دشمن با نگاه دیگری به حوزه مواد مخدر به جمهوری اسلامی 
می نگرد اما دس��تاوردهای ما به اندازه ای بوده که حتی برای 
دشمن غیرقابل انکار است. وی با بیان اینکه هنوز با وضعیت 
مطلوب فاصله داریم، تاکید کرد: نیاز است امروز رسانه بیش 
از پیش در حوزه  مقابله با مواد مخدر حضور جدی تری داشته 
باشد و به خصوص در حوزه پیشگیری، فرهنگ سازی تنها از 

طریق رسانه اثرگذار است.

تغییر الگوی مصرف مواد مخدر

طی ۲ س��ال گذش��ته به دلیل تغییر ن��رخ ارز ترجیحی، 
همچنین بروز مش��کل در تامین ارز مورد نیاز تولید کنندگان 
دارو، کمبود برخی داروها در بازار احساس  شد که با اندیشیدن 
تدابیر لازم برای تامین ارز تولیدکنندگان و واردات دارو کمبودها 
کاهش یافت و هم اکنون وضعیت دارو در کشور پایدار و با ثبات 
است. در این ارتباط رئیس سازمان غذا و دارو با تاکید بر لزوم 
تامی��ن پایدار ارز دارو و با بیان اینکه در چند ماه اخیر تامین 
نقدینگی دارو مقداری ناپایدار ش��ده است، نگاه ویژه سازمان 
برنامه و بودجه به موضوع تخصیص ارز دارو را خواس��تار شد. 
دکتر سیدحیدر محمدی در نشستی خبری درباره کمبودهای 
دارویی گفت: در حال حاضر وضعیت بازار دارویی کشور پایدار 
است اما لازم است جهت تامین به موقع دارو، وضعیت تامین 
ارز دارو نیز پایدار باشد. این در حالی است که در چند ماه اخیر 
مقداری تامین نقدینگی دارو ناپایدار شده است. وی با اشاره به 

تغییرات جدید مدیریتی در سازمان برنامه و بودجه، نگاه ویژه 
سازمان برنامه و بودجه به سازمان غذا و دارو را خواستار شد. 
رئیس سازمان غذا و دارو همچنین در ادامه صحبت هایش با 
اشاره به عملکرد طرح دارویار در حدود بیش از ۲ سال اجرای 
این طرح افزود: برای امسال ۱۲۶ همت )هزار میلیارد تومان( 
برای دارویار درخواست بودجه داشتیم که 7۵ همت آن مصوب 
ش��د. در حال حاضر و با گذش��ت حدود ۵ ماه از سال، حدود 
۱۵ همت این مبلغ به س��ازمان غذا و دارو تحویل شده است. 
وی گفت: از س��ازمان برنامه و بودجه می خواهیم با توجه به 
اهمیت تامین به موقع دارو، تجهیزات پزشکی و شیر خشک، 
نگاه ویژه ای به تخصیص های به موقع به این حوزه داشته باشد. 
محمدی همچنین به پروانه های IRC دارو و تجهیزات پزشکی 
اشاره کرد و افزود: به لحاظ عددی حدود ۹۹ درصد بازار دارویی 
کشور تولید داخل و یک درصد وارداتی است، همچنین به لحاظ 

ریالی ۸۲ درصد بازار دارویی تولید داخل و ۱۸ درصد وارداتی 
است.   وی همچنین به وضعیت بیمه و یارانه دارو و تجهیزات 
پزشکی اشاره کرد و گفت: در حوزه تجهیزات پزشکی، ۱۰۸۲ 
ایندکس و ۱۵۳۳ خدمت بیمه است. ۱۶۵۵ قلم نیز غیربیمه ای 
است. در حوزه دارو نیز از ۳7۰۰ قلم ژنریک، ۲۶۲7 قلم بیمه ای 
و ۴۰۱ قلم نیز مش��مول داروی��ار و 7۰۸ قلم نیز غیربیمه ای 
است. محمدی همچنین گفت: ارزش بازار دارو در سال ۱۴۰۲ 
حدود ۱۸۰ هزار میلیارد تومان بوده اس��ت، همچنین ارزش 
بازار تجهیزات پزشکی در سال گذشته حدود ۶۵ هزار میلیارد 
تومان بوده  است. وی درباره شیرخشک های تولید داخل اظهار 
کرد: ۸۲ درصد شیرخشک های رگولار تولید داخل است و ۱۸ 
درصد وارداتی که اغلب متابولیک هستند. محمدی در ادامه 
صحبت هایش تورم نقطه به نقطه حوزه س��لامت را در سال 
گذشته تش��ریح کرد و گفت: در مجموع تورم حوزه سلامت 

در مقایسه با سایر حوزه ها منطقی است و به هیچ وجه بالاتر 
نیست و حتی تورم حوزه سلامت در سال گذشته بسیار کمتر 
از س��ایر حوزه ها بود. وی گف��ت: وضعیت پرداخت بیمه ها با 
اجرای طرح دارویار نس��بت به گذشته بسیار بهتر شده است، 
 همچنین در سال گذشته حدود ۱۱ هزار میلیارد تومان تهاتر 

انجام داده ایم.

و وضعیت پایدار بازار دار

مراسم پیاده روی اربعین حسینی رسما آغاز شد

قدم در راه عاشقی


